

Title (en)

Apparatus for clamping an underwound yarn wrap on the spindle of a ring spinning or ring twisting machine

Title (de)

Vorrichtung zum Klemmen eines Unterwindefadens an der Spindel einer Ringspinnmaschine oder Ringzwirnmaschine

Title (fr)

Appareil pour pincer un fil de sous-renvidage sur une broche d'un métier continu à filer ou à retordre à anneau

Publication

EP 0949366 A2 19991013 (DE)

Application

EP 99106597 A 19990331

Priority

- DE 19816205 A 19980409
- DE 19910072 A 19990308

Abstract (en)

An underwinding thread clamping mechanism for a ring spinning or ring twisting machine spindle has sinusoidal interengaging spindle collar and clamping sleeve ends releasable by an actuator (4) used for braking the sleeve with respect to the collar. The apparatus clamps an underwinding thread on a ring spinning or ring twisting machine spindle having, below a fitted bobbin, a fixed collar (2) and an axially displaceable clamping sleeve (3), which can be disconnected by an actuator. The underwinding thread is wrapped by less than 360 degrees around the spindle. Corresponding end faces (10,20) of the collar and the spring-biased rotatable clamping sleeve have interengaging sinusoidal contours over at least part of their circumference and/or diameter. While the actuator is used for braking the sleeve with respect to the collar.

Abstract (de)

Die Erfindung bezieht sich auf eine Vorrichtung zum Klemmen eines Unterwindefadens an der Spindel 1 einer Ringspinnmaschine, wobei die Spindel 1 unterhalb eines aufgesteckten Kopses einen fest mit ihr verbundenen Bund 2 und eine auf ihr axial verschiebbar und drehbar gelagerte Klemmhülse 3 aufweist, welche zum Aufheben einer Klemmwirkverbindung mit dem Bund 2 über eine Betätigungs vorrichtung 4 in Berührung bringbar ist und wobei der Unterwindefaden die Spindel 1 mit weniger als 360° umschlingt. Sie ist dadurch gekennzeichnet, daß miteinander korrespondierende Stirnflächen 10, 20 des festen Bundes und der durch mindestens ein Federelement 5 beaufschlagten Klemmhülse 3 zumindest über einen Teilbereich des Umfangs und/oder des Querschnitts eine wellenförmige Kontur W aufweisen. <IMAGE>

IPC 1-7

D01H 1/38; B65H 65/00

IPC 8 full level

B65H 65/00 (2006.01); **D01H 1/38** (2006.01); **D01H 7/04** (2006.01); **D01H 7/08** (2006.01); **D01H 9/16** (2006.01)

CPC (source: EP US)

D01H 1/38 (2013.01 - EP US)

Cited by

EP2157217A3; EP1213381A3; CN107487664A; EP2157217A2; WO2007131562A1

Designated contracting state (EPC)

CH DE IT LI

DOCDB simple family (publication)

EP 0949366 A2 19991013; EP 0949366 A3 20010110; EP 0949366 B1 20030507; JP H11315430 A 19991116; US 6085511 A 20000711

DOCDB simple family (application)

EP 99106597 A 19990331; JP 10021799 A 19990407; US 28943799 A 19990409